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BROI.0012.2.3.2020  
 

Protokół nr  15/20 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

z dnia 4 czerwca 2020 roku 
  

1) Otwarcie obrad  
 

Pan Włodzimierz Bogdan Karczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
w dniu 4 czerwca 2020 r. o godzinie 1145  otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący powitał radnych oraz Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę 
Włocławskiego,  Panią Jolantę Sakowską – Skarbnika Powiatu, Pana Zygmunta Stanisława 
Wierzowieckiego – Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku, Pana Sławomira 
Paździerskiego – Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, Pana Piotr Krygiera – Sekretarza Powiatu. 
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 

2) Stwierdzenie quorum   
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 6 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 7 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
  

3) Przyjęcie porządku obrad   
  
Przewodniczący Komisji poinformował, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 
otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 14/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

21 lutego 2020 r. 
5) Ocena sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r.  
6) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji umów zwieranych przez Powiat Włocławski, 

z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2019 r.   
7) Informacja Zarządu Powiatu dotycząca kosztów prowadzenia szkół na podstawie da-

nych z 2019 roku wraz z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w roku 2019 na 
realizację zadań oświatowych. 

8) Informacja z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za I kwartał 
2020 r.  

9) Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych w 2019 roku dotacjach, 
w tym z przeznaczeniem na pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego.  

10) Wyrażenie opinii w sprawie Sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego spo-
rządzonego na dzień 31.12.2019 r.  będącego załącznikiem do uchwały Zarządu Po-
wiatu we Włocławku.  

11) Wyrażenie opinii w sprawie Sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocław-
skiego za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Wło-
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cławskiego przyjętego przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 236/20 z dnia 
31 marca 2020 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2019 r. oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Po-
wiatu Włocławskiego na dzień 31 grudnia 2019 r.   

12) Zapoznanie z Uchwałą nr 8/S/2020 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Ob-
rachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2020 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania z wykonania bu-
dżetu Powiatu za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu.   

13) Sprawy różne. 
14) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do porządku obrad? Radni nie 
wnieśli uwag.  Przewodniczący Komisji  zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku 
obrad i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za – 6 
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad.   
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 

4) Przyjęcie protokołu nr 14/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 21 
lutego  2020 r.   

  
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 21 lutego 2020 r.?  Wobec 
braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem 
protokołu nr 14/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 21 lutego 2020  roku 
i przeprowadził procedurę głosowania.   
Wyniki głosowania: 
 Za - 6 
Przeciw - 0   
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 14/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 21 lutego 2020  
roku. 
 

5) Ocena sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi, pytania do przedłożonego 
materiału. Radni nie zabrali głosu. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 6  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finanso-
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wej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 
2019 r. 
 
Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
  

6) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji umów zwieranych przez Powiat 
Włocławski, z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2019 r.   

 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji Zarządu Powiatu 
z realizacji umów zwieranych przez Powiat Włocławski, z realizacji umów zleceń i umów 
o dzieło w 2019 r.  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację Zarządu Powiatu z realizacji umów zwieranych przez Powiat Włocławski, 
z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2019 r.   
 
Informacja Zarządu Powiatu z realizacji umów zwieranych przez Powiat Włocławski, 
z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2019 r.  stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.  
 

7) Informacja Zarządu Powiatu dotycząca kosztów prowadzenia szkół na podstawie 
danych z 2019 roku wraz z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w roku 
2019 na realizację zadań oświatowych. 

 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radny Kazimierz Kaca stwierdził, że poradnie psychologiczno – pedagogiczne zawsze 
miały wynik finansowy dodatni. Co się stało, że za 2019 r. było 177.000 zł na minusie? 
Niepokojące są również dane dotyczące ZS w Izbicy Kuj.(-800 tys. zł) i ZS w Lubrańcu – 
Marysinie (-900 tys. zł). Do tej pory ujemny wynik był w ZS w Kowalu. Czym to jest 
podyktowane, czy nie zwiększona została subwencja, czy decydują o tym inne czynniki?  
Pani Agata Wojtkowska – członek Zarządu Powiatu powiedziała, że koszty utrzymania 
placówek w 2019 roku utrzymują się na stałym poziomie. Do szkół i poradni z własnych 
dochodów dopłaca się ponad 3 mln zł. W 2019 roku zmieniła się sieć szkół. Do ZS w Kowalu 
zostało włączone LO w Kowalu. LO w Kowalu funkcjonowało przez 8 miesięcy 2019 r. 
i przez 4 miesiące zostało włączone do zespołu szkół. Nigdy nie zdarzyło się tak, aby 
subwencja oświatowa w zupełności pokrywała koszty utrzymania szkół. Najdrożsi 
w utrzymaniu są uczniowie liceów ogólnokształcących w przeciwieństwie do pracowników 
młodocianych. Wysokość subwencji oświatowej ulega zmianie. Jest to związane z wagami. 
Inna waga przysługuje uczniowi LO, inna uczniom, którzy mają potrzeby o kształceniu 
specjalnym, inna waga przysługuje uczniom, którzy kształcą się branżowej szkole I stopnia.   
Wagi z roku na rok są pomniejszane. W roku 2019 poradnie psychologiczno – pedagogiczne 
wygenerowały również straty.  
Starosta Włocławski powiedział, że w ograniczeniu kosztów w Kowalu miało podjęcie 
decyzji o połączeniu szkół. Jeżeli chodzi o poradnie psychologiczno  - pedagogiczne, to na 
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ujemny wynik ma wpływ wysokość subwencji, wielkości wag oraz wprowadzonych 
w zeszłym roku podwyżek, zwiększenie subwencji we wrześniu - 180 tys. zł, koszty 
wyliczenia samych podwyżek – 270 tys. zł. Nabór w zeszłym roku był na przyzwoitym 
poziomie pozwoliło utrzymać, nie zwiększając kwoty dopłacanej do subwencji. Takie 
działania będą kontynuowane. Zmniejszyła się także kwota przekazywana nauczycielom 
w  wyniku jednorazowych dodatków ze względu na średnie wynagrodzenie. Starosta widzi 
problem dwóch szkół, o których wspomniał radny. W związku z tym podjęte są działania 
inwestycyjne, aby urozmaicić ofertę edukacyjną szkoły, wprowadzić szkolnictwo zawodowe, 
które stosunkowo generuje najmniejsze koszty dla samorządu. Na temat szkoły w Lubrańcu – 
Marysinie były wielokrotne rozmowy. Starosta stwierdził, że było bardzo dobre rozwiązanie 
nie tylko powiatu, ale dla Lubrańca, tj. stworzenie jednostki oświatowej, która dałaby 50 
miejsc pracy i znacznie zwiększyłaby potencjał ZS w Lubrańcu łącząc dwa elementy 
szkolenia. Nie zostało to zaakceptowane przez środowisko.   Jest robione wszystko, aby nabór 
był na wyższym poziomie. Rozpoczynają się dwa projekty miękkie, dla szkolnictwa 
ogólnokształcącego  i zawodowego. Była podjęta też próba uruchomienia linii autobusowych, 
aby zapewnić darmowy dojazd do szkół. Plany te chwilowo zmienił koronawirus. Jeżeli od 
września wszystko wróci do normy, to będzie to aspekt  do rozważenia przez uczniów 
i rodziców, aby wybrać szkoły zlokalizowane na terenie Powiatu Włocławskiego. Od 
miesiąca kwietnia będzie podpisany aneks, że dofinansowanie do km z 1 zł zwiększy się na 
3 zł. Koszty dla powiatu będą stosunkowo minimalne. Stosowne informacje są przekazywane 
m.in. przez dyrektorów szkół.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że zwiększyła się liczba dzieci w szkołach, ale 
subwencja będzie naliczona od 1 stycznia 2020 r. 
Członek Zarządu odpowiedziała, że  tak. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem Informacji Zarządu 
Powiatu dotycząca kosztów prowadzenia szkół na podstawie danych z 2019 roku wraz 
z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w roku 2019 na realizację zadań oświatowych. 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację Zarządu Powiatu z realizacji umów zwieranych przez Powiat Włocławski, 
z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2019 r.   
 
Informacja Zarządu Powiatu dotycząca kosztów prowadzenia szkół na podstawie danych 
z 2019 roku wraz z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w roku 2019 na realizację 
zadań oświatowych stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

8) Informacja z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za 
I kwartał 2020 r.  
 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał o ile jest mniejszy wpływ do budżetu powiatu dochodów 
z tytułu PIT? Czy za kwiecień i maj sytuacja jest podobna?  
Starosta Włocławski powiedział, że plan na rok 2020 wynosi ok. 16 mln zł. Trzy miesiące 
wpływu to 21% planu. PIT na początku kwietnia w porównaniu z poprzednimi latami wynosi 
ok. 80%, tj. ok. 700 tys. zł a powinno być ok. 900 tys. zł. PIT, który wpłynął w maju 
z proporcji powinno być 1600.000 zł – 1700.000  zł w porównaniu do roku poprzedniego a 
wpłynęło 955.000 zł. Widać znaczny spadek. Należy pamiętać, że zostały przesunięte terminy 
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rozliczenia PIT – u i płatności PIT – u przez przedsiębiorców. Świadczenia za miesiąc 
marzec, kwiecień, maj bez wniosków, przedsiębiorcy mogą płacić w czerwcu. PIT 
z opóźnieniem dwóch miesięcy jest zawsze przekazywany. Przedsiębiorca płaci PIT za 
miesiąc luty do 20 marca i w pierwszych dniach kwietnia udział w PIT jest przekazywany do 
samorządu. W skali kraju PIT spadł o 10% w porównaniu do roku poprzedniego. Wszystkie 
samorządy dostały udział w PIT niższy o 40% w miesiącu maju. Ewentualne zwyżki PIT bądź 
zniżki na terenie powiatu będą miały odzwierciedleniu wskaźnika na rok przyszły 
z opóźnieniem jednorocznym. Wskaźnik PIT za rok 2019 odczuje się w budżecie w roku 
2021. Odrębną sprawą jest kwestia realizacji PIT – u w roku 2020 w skali kraju. Wysokość, 
która wpłynęła w maju jest przerażająca. Jeżeli miałoby to być utrzymanie do końca roku, to 
trudno wyobrazić sobie funkcjonowanie samorządu. Należy mieć nadzieję, że gospodarka 
odbije się i jest to efekt możliwości późniejszego wpłacenia podatku PIT.  
Radny Kazimierz Kaca zwrócił się z prośbą, aby na komisji czy na sesji była podawana 
informacja na temat wpływu środków z PIT na piśmie.  
Starosta Włocławski stwierdził, że informacja będzie przekazywana.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że udział w podatku CIT stanowi dużo mniejszy 
procent niż PIT. Radny zapytał czy kształtuje się podobnie jak PIT? Czy jest zmniejszony 
udział? Radny zapytał czy jest już rozeznanie za I kwartał jak kształtował się powiatowy 
transport publiczny? Jakie były wydatki, wpływy i ile osób korzystało? 
Starosta Włocławski powiedział, że od 1 marca 2020 r. powiat rozpoczął proces związany 
z transportem. Zainteresowanie z dnia na dzień zwiększało się. Mieszkańcy i młodzież 
musiała poznać możliwości korzystania z transportu. W drugiej połowie marca, gdy przestały 
funkcjonować szkoły, PKS zawiesił transporty. W zeszłym tygodniu Starosta rozmawiał z K-
PTS S.A., który stwierdził, że do końca czerwca 2020 r. nie planuje uruchamiać linii 
autobusowych ze względu na brak młodzieży jeżdżącej do szkół oraz  z uwagi na problem 
bezpieczeństwa kierowców. Jeżeli sytuacja wróci do normy, to  powiat będzie się starał, aby 
transport powrócił. Z informacji przekazanych przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego 
wynika, że dofinansowanie zwiększone zostanie z 1 zł do 3 zł za 1 km. W powiecie jest koszt 
4,27 zł za 1 km. ¼ będzie się płacić z budżetu powiatu. Aneks ma być podpisany od 1 
kwietnia br. W tym okresie czasu nie było jednak przejazdów. Po tak krótkim okresie czasu 
nie można przedstawić analiz.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest przyjęciem Informacji z wykonania planu 
dochodów i wydatków budżetu powiatu za I kwartał 2020 r. i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za I kwartał 
2020 r.  
Informacja z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za I kwartał 2020 r. 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

9) Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych w 2019 roku 
dotacjach, w tym z przeznaczeniem na pomoc finansową dla jednostek 
samorządu terytorialnego.  

 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
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Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest  przyjęciem Informacja Zarządu Powiatu 
we Włocławku o udzielonych w 2019 roku dotacjach, w tym z przeznaczeniem na pomoc 
finansową dla jednostek samorządu terytorialnego i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych w 2019 roku dotacjach, 
w tym z przeznaczeniem na pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego.  
 
Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych w 2019 roku dotacjach, w tym 
z przeznaczeniem na pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.   
 

10) Wyrażenie opinii w sprawie Sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego 
sporządzonego na dzień 31.12.2019 r.  będącego załącznikiem do uchwały 
Zarządu Powiatu we Włocławku.  

 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
Radny Wojciech Zawidzki poprosił, aby Skarbnik Powiatu omówiła sprawozdanie.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż zgodnie z art. 270 ust. 1 
ustawy o finansach publicznych i w związku z §  4 pkt 2 Rozporządzenia Ministra Finansów, 
Zarząd Powiatu zobowiązany jest przedłożyć Radzie Powiatu sprawozdanie finansowe za 
każdy rok. Sprawozdanie finansowe  składa się z: 
1) bilansu z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019  
r., 
2) łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych 
Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019 r., 
3) łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków zysków 
i strat jednostek budżetowych Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019 r., 
4) łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian 
w funduszu jednostek budżetowych Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 
31.12.2019 r., 
5) informacji dodatkowej obejmującej dane wynikające z  informacji dodatkowych 
samorządowych jednostek budżetowych Powiatu Włocławskiego sporządzonej  na dzień 
31.12.2019 r. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest pozytywnym zaopiniowaniem 
sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019 r.  
będącego załącznikiem do uchwały Zarządu Powiatu we Włocławku i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała  Sprawozdanie finansowe Powiatu Włocławskiego sporządzonego 
na dzień 31.12.2019 r.  będącego załącznikiem do uchwały Zarządu Powiatu we Włocławku.  
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Sprawozdanie finansowe Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019 r.  bę-
dącego załącznikiem do uchwały Zarządu Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu.  
 

11) Wyrażenie opinii w sprawie Sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
Powiatu Włocławskiego przyjętego przez Zarząd Powiatu we Włocławku 
uchwałą nr 236/20 z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 r. oraz przyjęcia 
informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 31 
grudnia 2019 r.   

 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał, jakie kształtują się wydatki na promocję?  
Skarbnik Powiatu poinformowała, że w 2019 r. poniesiono wydatki w kwocie 595.071,91 zł.  
(§4170 – umowy cywilnoprawne, umowy zlecenia – 2.336 zł, § 4190, 4210, 4220 – zakupy – 
kwota łączna 87.765,91 zł (zakup nagród rzeczowych, medali, pucharów okolicznościowych, 
gier, art. Piśmiennych, zakup książek, albumów, sprzętu sportowego, akcesoriów 
reklamowych, okolicznościowych, naczyń jednorazowych, słodyczy dla dzieci itd.), środki 
finansowe – zakup usług – 504.969,93 zł – wynajem atrakcji dla dzieci, druk koszulek, 
wynajem i wyposażenie stanowisk potrzebnych do kontaktu kulinarnego, usługi w zakresie 
promocji powiatu, przygotowanie produkcji i emisji programu telewizyjnych, audycji 
radiowych, gazety, fotorelacji, usług cateringowych, wykonanie gadżetów, wykonanie 
grawerów, strojów sportowych,  wykonanie opasek odblaskowych dla dzieci w ramach 
bezpieczeństwa na drogach publicznych,  środki finansowe wydatkowane na klub Anwil – 
147.600 zł).     
Starosta Włocławski powiedział, że szczegółowe wydatki w ramach promocji były 
przekazane na posiedzeniu komisji. W 2019 r. kwota wydatków jest wyższa niż 
w poprzednim z uwagi na to, że były kupowane opaski odblaskowe dla dzieci. Wydatki na 
promocję wzorem lat poprzednich są mniejsze, wliczając w to nawet umowę z Klubem 
Koszykówki Anwil Włocławek.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał, jak przedstawia się wynik finansowy za 2019 r.? Radny 
zapytał o środki wydatkowane na budowę Powiatowego Centrum Zdrowia. Ile w roku 
ubiegłym było przeznaczonych środków finansowych na drogi – inwestycyjne, remontowe 
i bieżące? Jakie były przyczyny zwrotu dotacji z gminy Włocławek ok. 70 tys. zł.  
Starosta Włocławski poinformował, iż sytuacja finansowa pozostawiona po poprzednikach  
była dobra, po roku poprzednim jeszcze lepsza. Była nadwyżka finansowa w kwocie ok. 
6.671.000 zł. Po roku 2019 – ok. 12 mln zł. Spowodowane było to pozyskaniem dużo 
większych dofinansowań na drogi. Nie były jeszcze gotowe dokumentacje, aby rozpoczynać 
inwestycje i dlatego duża ich część została przeniesiona na rok 2020. Powiat odzyskał środki 
finansowe za budowę domów dziecka – 2.600.000 zł. Wolne pozostały rezerwy. Zeszły rok 
był rekordowy pod względem kwot przeznaczonych na inwestycje. Jest to kwota ok. 25 mln 
zł. Kwota wydatkowana na inwestycje drogowe – ok. 13 mln zł. Zadania remontowe były 
dofinansowane z Funduszu Dróg Samorządowych. Dofinansowanie zostało zwiększone do 5 
mln zł na drogę Lubraniec – Kruszynek. Szybko robiąc dokumentację udało się pozyskać 
środki w Chodczu nas ul. Apteczną, na ciąg pieszo – rowerowy we Lubrańcu. Dwa zadania 6 
odcinków dróg zostały zrealizowane ze wsparciem FDS, w tym jedno zadanie inwestycyjne 
i jedno remontowe ze wsparciem 80%. Na rok 2020 zostało przełożone jeszcze więcej 
inwestycji. Poprzednie lata – wysokość inwestycji – ok. 19 mln zł, w roku 2019 – 25 mln zł. 
W roku 2020 jest to kwota ok. 40 mln zł. Pokazuje to wysokość budżetu powiatu. 
Poprzednicy mieli budżet ok. 100 mln zł, a obecnie 118 mln zł. Na najbliższej sesji budżet 
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będzie zwiększany i przekroczy 120 mln zł. W roku 2019 były realizowane 3 zadania 
inwestycyjne. Było dużo zadań remontowych. Rok 2020 będzie jeszcze bardziej rekordowy 
pod względem dróg. Na sesji starosta będzie mógł o pewnych sprawach poinformować. 
Rozpoczął się proces innych inwestycji, kontynuując wniosek na Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu – została doprowadzona ostateczna weryfikacja 
wniosku, podpisania umowy, realizacji inwestycji. Problemem było brak boiska przy tej 
inwestycji. Zostało znalezione rozwiązanie i powiat otrzymał dofinansowanie z Ministerstwa 
Sportu. Kontynuując proces związany z budową budynku administracyjnego na potrzeby 
Starostwa Powiatowego, to został zmieniony zakres zadania, wprowadzając dodatkowe 
roboty, co pozwoli na to, że w budynku znajdą się: Wydział Budownictwa, Wydział 
Rolnictwa, Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego,  PCPR, Powiatowy Zespół 
Orzekania o Niepełnosprawności. Zostało też znalezione rozwiązanie, że archiwum 
geodezyjne i archiwum z Lubrańca znajdzie się w tym budynku. Było zwiększenie robót 
o kwotę ok. 350 tys. zł. Podjęta była próba uratowania środków przeznaczonych dla powiatu 
w ramach Lokalnej Strategii Rozwoju. Był też projekt o realizacji inwestycji części 
zawodowej w ZS w Lubrańcu. Była próba przeniesienia ZS w Lubrańcu – Marysinie. Nie 
spotkało się to z akceptacją i aby nie stracić tych pieniędzy, to w skutek działań  został 
rozpoczęty projekt inwestycyjny budowy warsztatów w ZS w Izbicy Kuj. Został złożony 
wniosek o dofinansowanie. Wniosek został zatwierdzony. Pozostało podpisanie umowy. Był 
położony nacisk na inne działania społeczne, wspieranie straży, klubów sportowych, 
stowarzyszeń, organizację święta powiatu. Mimo podjętych tych działań wynik finansowy 
jest pozytywny.  W roku 2020 jest inna sytuacja, jest koronawirus. Będzie się reagować na 
bieżąco. Jeżeli chodzi o Powiatowe Centrum Zdrowia, to środki nie zostały wydatkowane. 
Starosta mówił na sesji w miesiącu grudniu 2019 r., że wprowadzono środki na akt notarialny. 
Akt notarialny został podpisany w styczniu 2020 r., stąd środki nie zostały wydatkowane 
w 2019 r.  Jest wycena dwóch nieruchomości, który łączny koszt pozyskania z kosztami 
notariusza zamknie się w wysokości 200 tys. zł. Wycena sporządzona przez biegłego 
rzeczoznawcę, to kwota  2 mln zł. O taką kwotę wzbogacił się majątek powiatu. W dniu 
dzisiejszym będzie rozstrzygany przetarg na opracowanie dokumentacji technicznej Centrum. 
W perspektywie 3-4 miesięcy będzie dokumentacja. Będzie wtedy planowana realizacja 
inwestycji.   
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy koszty utrzymania pałacu w Brzeziu są włączone do 
domu dziecka w Brzeziu? Radny chciałby, aby radni pojechali i zobaczyli jak wygląda pałac. 
Należałoby wystąpić do Urzędu Wojewódzkiego. Postępowanie może trać w nieskończoność. 
Może później być sytuacja, że powiat sam doprowadził do takiego stanu pałac. Brak bieżącej 
konserwacji doprowadza do ruiny. Tą sprawę powinni rozstrzygnąć mecenasi.  
Starosta Włocławski poinformował, że kilkukrotnie występowano do Urzędu 
Wojewódzkiego. Wielokrotnie otrzymywało się tą samą odpowiedź, że urząd będzie mógł 
rozstrzygnąć sprawę, po ustaleniu spadkobierców. Wówczas będzie można stwierdzić czy 
słusznie, że ta nieruchomość została przekazana Skarbowi Państwa a następnie samorządowi 
powiatowemu.  Postępowanie spadkowe trwa w sądzie w Warszawie. Trudno powiedzieć, ile 
postępowanie będzie trwało. Taką sytuację zastał starosta po poprzednikach.  
Pan Piotr Krygier – Sekretarz Powiatu poinformował, że z chwilą, kiedy wojewoda 
wszczął postępowanie dotyczące stwierdzenia prawidłowości zabranie mienia właścicielom 
na rzecz Skarbu Państwa w ramach reformy rolnej, właściciel, który jest podmiotem 
publicznym (powiat) nie można zbyć nieruchomości ani jej przekazać. Ten stan trwa. Żeby 
przenieść nieruchomość na innego właściciela musi być wyeleminowana przeszkoda do 
zawarcia aktu notarialnego, czyli postępowanie, które się toczy. Postepowanie jest 
zawieszone. Wojewoda nie ustalił, kto jest stroną. Ten stan trwa od 2018 r.  Postępowanie 
zostało wszczęte na dwa dni przed przetargiem. W najbliższym czasie jest zapowiedziana 
kontrola konserwatora zabytków dotycząca stanu obiektu. Dozór firmy ochraniarskiej wynosi 
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2000 zł, są drobne rachunki za energię elektryczną, cyklicznie są wykonywane przeglądy 
techniczne zgodnie z przepisami prawa.  
Radny Wojciech Zawidzki stwierdził, że za chwilę konserwator zdejmie ochronę i wejdą 
opłaty lokalne. Radny zaproponował, żeby zastanowić się czy nie można zrzec się opieki nad 
pałacem przez powiat. Czy nie byłoby to lepsze niż czekanie na skutek prawny, który pozwoli 
powiatowi zbyć nieruchomość.  Radny zapytał czy nie należałoby w ten sposób podjąć 
działania? 
Sekretarz Powiatu powiedział, że kiedy był naczelnikiem były poszukiwane rozwiązania. 
Nieruchomość była proponowana Wojskom Obrony Terytorialnej. Nie było jednak 
zainteresowania. Było to związane z tym, że jest to zabytek i toczące się postępowanie, które 
ogranicza możliwość przeniesienia na innego właściciela. Można jeszcze się zastanowić. Są 
jednak trudności.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem  
Sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z informacją 
o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego przyjętego przez Zarząd Powiatu we 
Włocławku uchwałą nr 236/20 z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 r. oraz przyjęcia informacji o stanie 
mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 31 grudnia 2019 r.  i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego przyjętego 
przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 236/20 z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 r. oraz 
przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 
31 grudnia 2019 r.   
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z informacją 
o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego przyjętego przez Zarząd Powiatu we 
Włocławku uchwałą nr 236/20 z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2019 r. oraz przyjęcia informacji o stanie 
mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 31 grudnia 2019 r.  stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu.  
 

12) Zapoznanie z Uchwałą nr 8/S/2020 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2020 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Włocławskiego 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok wraz z informacją o 
stanie mienia Powiatu.   

 
Przewodniczący Komisji odczytał  sentencję uchwały RIO: „Skład Orzekający  (…) 
postanowił zaopiniować pozytywnie przedłożone przez Zarząd Powiatu Włocławskiego 
sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia 
Powiatu”.  
Uchwała nr 8/S/2020 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2020 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2019 
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rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu.  
 

13) Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad radni chcieliby 
zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
 

14) Zamknięcie obrad Komisji.  
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 4 czerwca 
2020 r. o godzinie 1253  zamknął obrady komisji.  

 
 
 
Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 
 

Włodzimierz Bogdan Karczmarek 
 
 
 
   Sekretarz Komisji  
Budżetu i Finansów  
 
Mariusz Bladoszewski  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała:  
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska …….. 


